
Javaslat 
A Szombathely megyei Jogú Város Közgyűlésének 

A FALCO fejlesztési elképzeléséről és a környezetvédelem javításáról 
 
 
 
 
1) A FALCO javasolja, hogy az alábbi javaslatait az önkormányzattal / közgyűléssel 

tárgyalja meg és végül a kölcsönösen elfogadott feltételeket szerződésben rögzítsék. 
 
2) A FALCO kéri, hogy a politikai pártok ne használják a FALCO-t az egymás közötti 

politikai harc eszközeként. 
Ezt támogatandó felajánljuk: 
a) A konzultációs lehetőséget az önkormányzati képviselőknek minden FALCO-t érintő 

kérdésben 
b) Negyedévente az önkormányzati képviselőknek tájékoztatást tartunk az aktuális 

kérdésekről és konzultációs lehetőséget biztosítunk. 
c) A lakosság képviselőinek (maximum 3-4 fő) negyedévente konzultációs lehetőséget 

biztosítunk a helyi önkormányzati képviselők jelenlétében (Kántás Zoltán úr és más 
frakciók képviselői). 

d) Az esetleges lakossági panaszok kezelése érdekében lehetőséget biztosítunk, hogy 
munkanapokon a FALCO titkárságára panaszaikat bejelentsék, amire 48 órán belül 
reagálni fogunk. 

 
3) A FALCO kész az UTWS technológia megvalósítására 2016. december 31-ig a 

folyamatos emisszió mérés kialakításával együtt mindazokra az anyagokra, amelyeknél ez 
műszakilag lehetséges. 

 
4) A FALCO kéri, hogy az önkormányzat elvi építési engedélyt adjon ki a 2015. 

decemberében beadandó építési engedély kérelmére, amely alapján az UTWS technológia 
kivitelezése megkezdődhet 2016. január 1-ével. Az engedély kérelemhez szükséges 
részleteket a FALCO az elkövetkező hetekben kidolgozza, az önkormányzattal ismerteti. 

 
5) A FALCO tájékoztatja a közgyűlést, hogy az OKTF (Országos Környezetvédelmi és 

Természetvédelmi Főhivatal) másodfokú döntése után kérelmezni fogja az IPPC 
(Egységes Környezethasználati Engedély) módosítását, amelyben az alábbi jelentősebb 
tételek fognak szerepelni: 
a) Az UTWS technológia / szárító és szűrő kivitelezése,  
b) Az MDF sor létesítése, 
c) A vasúti összeköttetés megvalósítása a fatérrel a Sági úton, 
d) A 120 kV csatlakozás megvalósítása, 
e) A CK méretre vágás Puskás úti megszüntetése és áthelyezése a Zanati útra. 
f) Raktár csarnok / logisztikai központ építése a volt Húsipar területén. 
 

6) A FALCO a módosított IPPC engedély birtokában építési engedélyeket fog beadni az 
önkormányzatnak a fentiekben meghatározott beruházások kivitelezésére abban az 
esetben, ha az engedély feltétele a beruházásnak és akkor, amikor a beruházás 
megvalósításához az ismert engedélyekkel a cég rendelkezik. Az IPPC engedély 
birtokában a FALCO az egyes beruházásokat akkor kezdi meg, amikor ezt erőforrásai és a 
gazdasági helyzet indokolják. 



 
7) A FALCO kéri az önkormányzatot / közgyűlést, hogy az alábbi kérdéseket fontolja meg: 

a) Sági utca értékesítése a FALCO Zrt. részére, valamint a Kolozsvár út értékesítése a 
Szabadka úttól a FALCO által tulajdonolt telekhatárig – vasút megvalósításához 
szükséges. Vállaljuk, hogy a Sági utat átminősítjük közforgalom elől nem elzárt 
magánúttá, felújítjuk és karbantartjuk, ezen az úton fogjuk a vasutat valamikor 
megvalósítani csökkentve a város környezet terhelését. 

� A 7945/1, 7859/3, 7859/4 és a 7862/7 hrsz. számú területek értékesítése Szombathely 
város önkormányzata által a FALCO Zrt. részére, hogy a fatéren kiépíthessük a 
szükséges vasúti összeköttetést.  

� A sportpálya értékesítése a FALCO Zrt. felé, hogy kiépíthessük a szükséges védelmi 
zónát 

� Támogatás a 120kV kapcsolat kialakítására, ehhez telek csere szükséges (hrsz.: 
0225/14) 

� A Pick lakótelep közép / hosszú távú stratégiájának megvizsgálása, ipari zónává való 
átalakítása 

 
A FALCO reméli, hogy a fentiekkel kapcsolatban a szerződés részleteiről tárgyalásokat 
folytathat az önkormányzattal. Úgy gondoljuk, hogy ezen szerződés mind a városnak, 
lakosainak és természetesen a FALCO-nak is érdeke. 


